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ACTA DEL PLE ORDINARI DE L'AJUNTAMENT DE BANYERES D E MARIOLA 
CELEBRAT EL DIA 24 DE NOVEMBRE DE 2022. 
 
A Banyeres de Mariola, sent les 20:00 hores del dia 24 de novembre de 2022, es 
reuneixen al Saló de Sessions de la Casa Consistorial, les senyores i senyors que a 
continuació es relacionen sota la presidència del Sr. Alcalde-President, D. Josep 
Sempere i Castelló, assistits pel Secretari acctal, D. Miguel Sanchis Francés, amb la 
finalitat de celebrar el Ple Ordinari de la Corporació Municipal: 
 
 
SRS. ASSISTENTS 
 
Alcalde-President 
Sr. Josep Sempere i Castelló 
1ª Tinent d'Alcalde 
Sra. Rocío Alfaro Ramos 
2ª Tinent d'Alcalde 
Beatriz Francés Tortosa 
3er Tinent d'Alcalde 
Sr. Jordi Francés Amorós 
4er Tinent d'Alcalde 
Sr. Carlos Moisés Miró Sempere 
Regidors 
Sra. Ester Revert Herrera 
Sr. Mario Martínez Francés 
Sra. Lorena Ferre Camarasa 
Sr. José Carlos Molina Benítez 
Sra. Mª Dolores Gil López 
Sra. Mª Pilar Clemente Conejo 
Sr. Vicente Molina Molina 
Sr. Fernando Sempere Huertas 
 
SR. SECRETARI 
 
Sr. Miguel Sanchis Francés 
 
Existint quòrum suficient, s'obri la sessió d'acord amb el següent ORDRE DEL DIA : 
 

Part resolutòria  
 

1. Aprovació acta sessió anterior expedient 1081259 Z: Ple ordinari 29/09/2022 
20:00 h 

 
2. Expedient 960710W: Modificació Puntual NNSS Ampl iació Sòl Industrial UE II  
 
3. Expedient 1096031Q: COMISSIÓ NEGOCIADORA PLA D’I GUALTAT INTERN 

DE L’AJUNTAMENT DE BANYERES DE MARIOLA  
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4. Despatxos extraordinaris  
 
 

Part no resolutòria 
 
5. Dació de compte de la relació de decrets des del  25 de setembre de 2022 fins 

el 20 de novembre de 2022  
 
6. Precs i preguntes  
 
........................................................................................................................................ 
 
Abans d'iniciar la sessió es procedeix a la lectura d'un manifest per part de les dones 
que componen la Corporació Municipal amb motiu del 25 de novembre 
 
DECLARACIÓ INSTITUCIONAL AMB MOTIU DEL DIA INTERNACIONAL DE 
L'ELIMINACIÓ DE LA VIOLÈNCIA CONTRA LA DONA 
25 de novembre de 2022 
L'Assemblea General de les Nacions Unides, amb l'ànim de posar el focus en la 
violència que s'exercia contra les dones pel fet de ser-ho, en 1999 va decidir declarar 
el 25 de novembre com a Dia Internacional de l'Eliminació de la Violència contra les 
Dones. Se'ns insta a totes i tots a la tasca de conscienciació i sensibilització. 
Els Ajuntaments, Diputacions Provincials, Capítols i Consells Insulars volem 
manifestar la nostra repulsa cap a totes les formes de violència recollides en el 
Conveni d'Istanbul i ens sumem a totes les veus que clamen per un futur en igualtat i 
lliure de violències. 
Més de 1.160 dones assassinades per la seua parella o exparella des que hi ha 
registre en 2003. Assassinades per ser dones. Hem de sumar a aquesta esgarrifosa 
xifra totes aquelles violències exercides contra les dones i assenyalades en el citat 
Conveni. Són pèrdues inassumibles en una societat avançada i moderna. Estem 
davant una qüestió d'Estat, de salut pública i un greu atemptat als Drets Humans. 
Tenim davant una realitat innegable que ens interpel·la a tots i totes a una acció 
ferma en pro de l'erradicació de la violència contra les dones i de les actituds socials 
que la toleren, la justifiquen o fins i tot la banalitzen, hem d'intensificar esforços per a 
combatre el masclisme i condemnar totes les actituds, pràctiques i conductes que 
consenten i reprodueixen les violències masclistes. 
La legislació espanyola ha tingut importants avanços normatius arribant a comptar 
amb una legislació que és un referent per a molts Estats, sent Espanya el primer a 
acordar, en 2017, un Pacte d'Estat contra la Violència de Gènere. És temps que la 
societat prenga consciència i interioritze que, com ha dit l'Organització de les 
Nacions Unides, la violència contra les dones és una vulneració dels drets humans 
que aconsegueix proporcions pandèmiques. 
Observem amb preocupació l'augment al nostre país del nombre de dones que 
tenen algun sistema de seguiment policial, d'igual manera l'increment de menors en 
situació de vulnerabilitat , ja que la violència que pateixen les mares s'estén a ells. 
Alertem de l'augment de la violència vicària (47 menors des de 2013) i vam mostrar 
la nostra preocupació pel desemparament que pateixen els orfes i òrfenes. 
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Encara que semble obvi, potser no està de més recordar que les dones no desitgen 
ser víctimes, no desitgen ser valentes, volen ser simplement lliures. 
Per tot això, els Governs Locals, reunits en la FEMP: 
• Convidem a totes l'Entitats Locals a #adherir a aquesta Declaració, i secundem 
totes les veus que treballen per un futur lliure de violències. 
 
• Ratifiquem el nostre compromís amb el Pacte d'Estat contra la Violència de Gènere 
i recordem la necessitat de continuar avançant en el seu desenvolupament, així com 
l'especial paper que juguen els Ajuntaments. 
 
• Hem de continuar treballant en la ruptura del silenci, la sensibilització i 
conscienciació a la ciutadania del problema estructural de la societat que suposa la 
violència masclista. 
 
• Instem a millorar la coordinació contínua entre els diversos agents socials implicats 
en la violència contra les dones. Hem de millorar la resposta institucional a tots els 
nivells, evitant el risc de victimització secundària i millorant la confiança de les 
víctimes. 
 
• Demandem la utilització de tots els recursos que siguen necessaris en l'assistència, 
ajuda i protecció de les víctimes, els seus fills i filles. 
 
• Hem d'impulsar el debat social perquè el públic deixe de ser privat. Els Ajuntaments 
som la majoria de les vegades el primer recurs i, a vegades, l'únic del qual disposen 
les dones en cerca d'objecció i denúncia de la violència que pateixen. 
 
• Creiem de summa importància donar un impuls a la formació dels agents implicats 
per a garantir una resposta especialitzada i integral a les víctimes. 
 
1)Aprovació acta sessió anterior expedient 1081259Z : Ple ordinari 29/09/2022 
20:00 h  
 
El Sr. Alcalde pregunta si hi ha alguna observació a l'acta. No formulant-se cap, és 
aprovada per unanimitat dels presents. 
 
2)Expedient 960710W: Modificació Puntual NNSS Ampli ació Sòl Industrial UE II  
 
DICTAMEN de la Comissió Especial de Comptes, Hisend a, Urbanisme i  
Cultura de data 18 de novembre de 2022 sobre:  
 
DOCUMENT 2022 sobre la Modificació puntual de les N N.SS de Banyeres de 
Mariola, VERSIÓ FINAL DEL PLA "AMPLIACIÓ DE SÒL IND USTRIAL DE 
L'UNITAT D'EXECUCIÓ II" DE LES NORMES SUBSIDIÀRIES DE BANYERES DE 
MARIOLA (EXPT. 000142/2014-GENSEC-960710W),  
 
ANTECEDENTS: 
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L'Ajuntament Ple en la sessió extraordinària i urgent celebrada el 5 de març de 2020, 
per unanimitat dels membres presents al Ple de la Corporació, va aprovar 
provisionalment la  MODIFICACIÓ PUNTUAL "AMPLIACIÓ DE SÒL INDUSTRIAL 
DE LA UNITAT D'EXECUCIÓ II" DE LES NORMES SUBSIDIÀRIES DE BANYERES 
DE MARIOLA (EXPT. 000142/2014-GENSEC). 
 
Amb data 6 de març de 2020 es va remetre la proposta de MODIFICACIÓ 
PUNTUAL "AMPLIACIÓ DE SÒL INDUSTRIAL DE LA UNITAT D'EXECUCIÓ II" DE 
LES NORMES SUBSIDIÀRIES DE BANYERES DE MARIOLA (EXPT. 000142/2014-
GENSEC) a la Conselleria competent en matèria d'Ordenació del Territori, 
Urbanisme, Medi Ambient i Paisatge, així com la documentació administrativa 
pertinent, amb la finalitat que resolga sobre la seua aprovació definitiva, previs  els   
tràmits   legals preceptius. 
 
En data 23 de juliol de 2020, Àmbito Expansión S.L. va presentar el primer document 
d'esmena de l'estudi d'integració paisatgística de la modificació puntual de les 
NN.SS. relativa a l'ampliació de sòl Urbà Industrial a la UE II de Banyeres de 
Mariola.  
 
L'Ajuntament Ple en sessió extraordinària i urgent celebrada el 7 d'agost de 2020, 
per unanimitat dels membres presents al Ple de la Corporació, va aprovar  el primer 
document d'esmena de l'estudi d'integració paisatgística de la modificació puntual de 
les NN.SS. en relació a l'ampliació de sòl Urbà Industrial a la UE II de Banyeres de 
Mariola i es va remetre a la Conselleria competent en matèria d'Ordenació del 
Territori, Urbanisme, Medi Ambient i Paisatge, així com la documentació 
administrativa pertinent, amb la finalitat que continúe amb la tramitació de l'expedient 
de referència per a la seua aprovació definitiva, previs  els   tràmits   legals 
preceptius. 
En data 23 d'agost de 2021 la Direcció General de Política  Territorial i Paisatge 
remet a aquest Ajuntament informe de data 18 d'agost de 2021 en matèria 
d'Infraestructura Verda i Paisatge sobre la Modificació Puntual "Ampliació de sòl 
industrial de la UE II" de les normes subsidiàries de Banyeres de Mariola. 
En data 23 de setembre de 2021 i  en contestació a l'anterior informe Ámbito 
Expansión S.L, presenta en aquest Ajuntament DOCUMENT REFÓS 2 D'ESTUDI 
D'INTEGRACIÓ PAISATGÍSTICA EN RELACIÓ A la MODIFICACIÓ PUNTUAL 
"AMPLIACIÓ DE SÒL INDUSTRIAL DE L'UNITAT D'EXECUCIÓ II" DELS NORMES 
SUBSIDIÀRIES DE BANYERES DE MARIOLA (EXPT. 000142/2014-GENSEC) que 
incorpora les observacions contingudes en l'informe del Servei d'Infraestructura 
Verda i Paisatge de data 18 d'agost de 2021. 
l'Ajuntament Ple, en sessió ordinària que va celebrar el 30 de setembre de 2021, per 
unanimitat dels membres presents al Ple de la Corporació, va aprovar  Aprovar el 
document refós 2 d'esmena de l'estudi d'integració paisatgística de la modificació 
puntual de les NN.SS. en relació a l'ampliació de sòl Urbà Industrial a la UE II de 
Banyeres de Mariola presentat per Àmbito Expansión S.L. en data 23 de setembre 
de 2021 i es va remetre a la Conselleria competent en matèria d'Ordenació del 
Territori, Urbanisme, Medi Ambient i Paisatge, així com la documentació 
administrativa pertinent, amb la finalitat que continúe amb la tramitació de l'expedient 
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de referència per a la seua aprovació definitiva, previs  els   tràmits   legals 
preceptius. 
Vist l'informe de data 4 de novembre de 2021 del Servei d'Ordenació del Territori, en 
el que informa que la Modificació de les Normes Subsidiàries relativa a l'ampliació de 
sòl urbanitzable industrial en la UE II de Banyeres de Mariola (Alacant) és 
compatible amb les determinacions normatives del Pla d'Acció Territorial de caràcter 
sectorial sobre prevenció del Risc d'Inundació a la Comunitat Valenciana. 
Vist l'informe de data 28 d'octubre de 2021 del Servei d'Infraestructura Verda i 
Paisatje, en el que informa favorablement  en matèria d'infraestructura verda i 
paisatge condicionat a l'aportació del Text Refòs del Pla que incloga els 
requeriments establits en el present informe per a la Modificació Puntual "Ampliació 
de sòl industrial de la UE II" de les normes subsidiàries de Banyeres de Mariola. 
En data 30 de gener de 2022 i  en contestació a l'anterior informe Ámbito Expansión 
S.L, presenta en aquest Ajuntament al DOCUMENT REFÓS 2022 de la modificació 
puntual de les NN.SS. de Banyeres de Mariola "AMPLIACIÓ DE SÒL INDUSTRIAL 
DE L'UNITAT D'EXECUCIÓ II" DE LES NORMES SUBSIDIÀRIES DE BANYERES 
DE MARIOLA (EXPT. 000142/2014-GENSEC-960710W) que incorpora les 
observacions contingudes en l'informe del Servei d'Infraestructura Verda i Paisatge 
de data 28 d'octubre de 2021. 
Vist l'informe de l'arquitecte Vicente Ferrero Punzano, de data 10 de febrer de 2022 
al DOCUMENT REFÓS 2022 de la modificació puntual de les NN.SS. de Banyeres 
de Mariola "AMPLIACIÓ DE SÒL INDUSTRIAL DE L'UNITAT D'EXECUCIÓ II" DE 
LES NORMES SUBSIDIÀRIES DE BANYERES DE MARIOLA (EXPT. 000142/2014-
GENSEC-960710W). 
Vist l'informe jurídic de la Secretaria de l'Ajuntament de Banyeres de data 11 de 
febrer de 2022. 
En data 18 de febrero de 2022 s’apova amb carácter provisional pel Ple de 
l’Ajuntament de Banyeres de Mariola, en sessió extraordinària i urgent, el document 
refos 2022 de la modificació puntual de les NN.SS. de Banyeres de Mariola 
"AMPLIACIÓ DE SÒL INDUSTRIAL DE L'UNITAT D'EXECUCIÓ II" DE LES 
NORMES SUBSIDIÀRIES DE BANYERES DE MARIOLA. 
En data 16 de setembre de 2022, es rep informe favorable del Servei 
d’Infraesctructura Verda i Paisatge. 
En data 7 de novembre de 2022, es registra d’entrada a l’Ajuntament el document 
final sobre la Modificació Puntual “Ampliació de sòl industrial de l’unitat d’execució II 
de les N.N.S.S. de Banyeres de Mariola, de conformitat amb l’article 57 y ss del 
Decret Legislatiu 1/2021, de 18 de juny, del Consell d’aprovació del text refòs de la 
Llei d’ordenació del territori, urbanisme i paisatge. 
Vist l’informe de l’arquitecta municipal de data 15 de novembre de 2022 indicant que 
el contingut de la versió final del pla presentada coincideix amb el registrat amb data 
30 de gener de 2022 amb la salvetat d’incorporar com a documentació  l’informe 
favorable en materia d’infraestructura verda i paisatge,  
Vist l’informe jurídic de la Secretaria de l’Ajuntament de Banyeres de data 17 de 
novembre de 2022, 
En virtut de tot l'exposat, la Comissió Especial de  Comptes, Hisenda,  
Urbanisme i Cultura dictamina favorablement per una nimitat, l'adopció del  
següents ACORDS  
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PRIMER.  Aprovar provisionalment el document VERSIÓ FINAL DEL PLA SOBRE 
LA MODIFICACIÓ PUNTUAL DE LES NN.SS  "AMPLIACIÓ DE SÒL INDUSTRIAL 
DE L'UNITAT D'EXECUCIÓ II" DE LES NORMES SUBSIDIÀRI ES DE BANYERES 
DE MARIOLA (EXPT. 000142/2014-GENSEC-960710W), presentat per Àmbito 
Expansión S.L. en data 7 de novembre de 2022. 
SEGON. Remetre el document VERSIÓ FINAL DEL PLA SOBRE LA 
MODIFICACIÓ PUNTUAL DE LES NN.SS  "AMPLIACIÓ DE SÒL  INDUSTRIAL DE 
L'UNITAT D'EXECUCIÓ II" DE LES NORMES SUBSIDIÀRIES DE BANYERES DE 
MARIOLA (EXPT. 000142/2014-GENSEC-960710W),  a la Conselleria competent en 
matèria d'Ordenació del Territori, Urbanisme, Medi Ambient i Paisatge, així com la 
documentació administrativa pertinent, amb la finalitat que continúe amb la tramitació 
de l'expedient de referència per a la seua aprovació definitiva, previs  els   tràmits   
legals preceptius. 
TERCER.- Notificar el present acord a la mercantil “ÁMBITO EXPANSIÓN,  S.L.”, 
amb  expressió  dels recursos  que  procedisquen  contra    la mateixa si    al  seu 
dret convé. 
QUART.- Facultar  a l'Alcalde-President per a l'execució  de quants actes siguen 
necessaris i precisos amb vista al compliment dels acords i subscriga quants 
documents es precisen. 
 
Pren la paraula la portaveu del Grup Municipal Compromís, Sra. Ferre, per a 
exposar el que es disposa en el dictamen. 
 
Pren la paraula el portaveu del Grup Municipal Popular, Sr. Molina, indicant que 
donaren suport a la creació de zona industrial en el municipi. 
 
Sotmés a votació, l'Ajuntament Ple, per unanimitat,  acorda aprovar aquest punt 
de l'ordre del dia. 
 
3)Expedient 1096031Q: COMISSIÓ NEGOCIADORA PLA D’IG UALTAT INTERN 
DE L’AJUNTAMENT DE BANYERES DE MARIOLA  
 
Vist que el dret a la igualtat de tracte i a la no discriminació i el principi d'igualtat 
d'oportunitats entre dones i homes es consagren en la Constitució Espanyola en els 
articles 14 i 9.2, essencials per a construir una societat justa, social i econòmicament 
desenvolupada, cohesionada i lliure, que venen a concretar la consideració de la 
igualtat com a valor superior del nostre ordenament jurídic. 
 
Vist que la Llei orgànica 3/2007, de 22 de març, per a la igualtat efectiva de dones i 
homes, indica en el seu article 45 que per a aconseguir la igualtat efectiva entre 
dones i homes s'estableix que les institucions estan obligades a respectar la igualtat 
de tracte i d'oportunitats en l'àmbit laboral i, amb aquesta finalitat, hauran d'adoptar 
mesures dirigides a evitar qualsevol tipus de discriminació laboral entre dones i 
homes. En aquest sentit, en la mateixa llei es fa referència a la idoneïtat de realitzar 
Plans d'Igualtat, concebuts com un conjunt ordenat de mesures que ajuden a evitar 
aquestes discriminacions per gènere. 
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Vist que el Ple de la Corporació, amb la finalitat de donar compliment efectiu al que 
es disposa en la citada Llei orgànica 3/2007, de 22 de març, en la sessió ordinària 
que va celebrar el 26 de novembre de 2020 va aprovar el Pla d'Igualtat Intern de 
l'Ajuntament de Banyeres de Mariola i aplicar-lo segons les fases. Vist que el Reial 
decret 901/2020, de 13 d'octubre, pel qual es regulen els plans d'igualtat i el seu 
registre i es modifica el Reial decret 713/2010, de 28 de maig, sobre registre i 
depòsit de convenis i acords col·lectius de treball, desenvolupa reglamentàriament 
els plans d'igualtat, així com el seu diagnòstic. 
 
Vist que l'art. 5.1 del citat RD 901/2020, de 13 d'octubre, determina que s'ha de 
constituir una comissió negociadora en la qual hauran de participar de manera 
paritària la representació de l'empresa i la de les persones treballadores. Així com 
l'art. 5.2, determina, com a regla general, els participants en aquesta comissió 
negociadora. 
 
Vist que la Mesa General de Negociació de l'Ajuntament de Banyeres de Mariola en 
la sessió que va celebrar el 15 de juliol de 2021, en el quart punt de l'ordre del dia 
“Constitució Comissió Negociadora Pla d'Igualtat” va constituir, conforme assenyala 
l'art. 5 del reiterat RD 901/2020, la Comissió Negociadora del Pla d'Igualtat 
determinant que estarà formada per 4 membres; dos d'ells representants de 
l'empresa i dues dels treballadors, i haurà de ser paritària. Per tot això, en virtut de 
l'exposat i amb l'objectiu de realitzar un correcte seguiment en la realització de les 
accions que consten en l'I Pla d'Igualtat de l'Ajuntament de Banyeres de Mariola. 
 
Vist el dictamen de la Comissió Informativa de Personal, Indústria, Neteja, Residus 
Urbans, Parcs i Jardins, i Noves Tecnologies, en la seua sessió extraordinària 
celebra el 18 de novembre de 2022. 
 
Es proposa l’adopció del següent Acord: 
 
Primer : Constituir la Comissió Negociadora del Pla d'Igualtat intern de l'Ajuntament 
de Banyeres de Mariola conforme al que es disposa pel Reial decret 901/2020, de 
13 d'octubre, pel qual es regulen els plans d'igualtat i el seu registre i es modifica el 
Reial decret 713/2010, de 28 de maig, sobre registre i depòsit de convenis i acords 
col·lectius de treball. 
 
Segon : Determinar que la Comissió Negociadora del Pla d'Igualtat intern de 
l'Ajuntament de Banyeres de Mariola estarà composta per: 
 
-President/a: El/la Alcalde/Alcaldessa o persona en qui delegue. 
-Secretari/a: La regidoria que ostente la delegació de l'àrea de personal o persona 
en qui delegue. 
-Vocals: 
Per part de l'empresa dues empleades/dos municipals que es presentaran 
voluntàriament, i de no donar-se el cas, seran designades per la regidoria delegada 
de l'àrea de personal de l'Ajuntament de Banyeres de Mariola, o persona en qui 
deleguen. 
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Per part dels treballadors, dos vocals representants de la part social en proporció a 
la representativitat o persona en qui deleguen. 
 
Tercer : La Comissió Negociadora del Pla d'Igualtat intern de l'Ajuntament de 
Banyeres de Mariola podrà comptar amb suport i assessorament extern especialitzat 
en matèria d'igualtat entre dones i homes en l'àmbit laboral, els qui intervindran amb 
veu però sense vot. 
 
Quart : La Comissió Negociadora del Pla d'Igualtat intern de l'Ajuntament de 
Banyeres de Mariola tindrà les següents competències: 
a) Negociació i elaboració del diagnòstic, així com sobre la negociació de les 
mesures que integraran el pla d'igualtat. 
b) Elaboració de l'informe dels resultats del diagnòstic. 
c) Identificació de les mesures prioritàries, a la llum del diagnòstic, el seu àmbit 
d'aplicació, els mitjans materials i humans necessaris per a la seua implantació, així 
com les persones o òrgans responsables, incloent-hi un cronograma d'actuacions. 
d) Impuls de la implantació del pla d'igualtat en l'empresa. 
e) Definició dels indicadors de mesurament i els instruments de recollida d'informació 
necessaris per a realitzar el seguiment i avaluació del grau de compliment de les 
mesures del pla d'igualtat implantades. 
f) Quantes altres funcions pogueren atribuir-li la normativa i el conveni col·lectiu 
d'aplicació, o s'acorden per la pròpia comissió, inclosa la remissió del pla d'igualtat 
que fora aprovat davant l'autoritat laboral competent a l'efecte del seu registre, 
depòsit i publicació. 
 
Cinqué : La Comissió Negociadora del Pla d'Igualtat intern de l'Ajuntament de 
Banyeres de Mariola celebrarà sessió, com a mínim, una vegada cada dos anys i 
estendrà acta de cada sessió que celebre. 
 
Sisé : Sense perjudici del present acord la Comissió Negociadora del Pla d'Igualtat 
intern de l'Ajuntament de Banyeres de Mariola podrà dotar-se d'un reglament de 
funcionament intern que serà conforme amb el Reial decret 901/2020, de 13 
d'octubre o norma que la substituïsca. 
 
Seté: Facultar al Sr. Alcalde per a la signatura de quants documents i escrits siguen 
necessaris per a l'efectivitat del present acord. 
 
El Sr. Alcalde pregunta als portaveus si volen fer alguna manifestació, responent 
aquests que no. 
 
Sotmés a votació, l'Ajuntament Ple, per unanimitat,  acorda aprovar aquest punt 
de l'ordre del dia. 
 
4) Despatxos extraordinaris.  
 
El Sr. Alcalde indica que com ja havia avisat al Grup de Portaveus, hi ha un 
assumpte per a incloure en aquest punt de l'ordre del dia ja que s'ha rebut notificació 
i hi ha un termini de deu dies per a respondre. 

Secretaria Ple

Expediente 1102230ANIF: P0302100C

20221124 Acta valencià - SEFYCU 4125939

La comprobación de la autenticidad de este documento y otra información está disponible en https://banyeresdemariola.sedipualba.es/

Código Seguro de Verificación: UAAA 9EML YD3A QCPK RTKZAYUNTAMIENTO DE BANYERES DE MARIOLA

FIRMADO POR

El
 A

lca
ld

e 
de

 A
yu

nt
am

ie
nt

o 
de

 B
an

ye
re

s 
de

 M
ar

io
la

JO
SE

P 
SE

M
PE

RE
 C

AS
TE

LL
Ó

30
/0

1/
20

23

FIRMADO POR

El
 S

ec
re

ta
rio

 a
cc

ta
l.

M
IG

UE
L 

SA
NC

HI
S 

FR
AN

CÉ
S

30
/0

1/
20

23

Pág. 8 de 15

https://banyeresdemariola.sedipualba.es/firma/infocsv.aspx?csv=UAAA9EMLYD3AQCPKRTKZ
https://banyeresdemariola.sedipualba.es/firma/infofirmante.aspx?idFirmante=16294040&csv=UAAA9EMLYD3AQCPKRTKZ
https://banyeresdemariola.sedipualba.es/firma/infofirmante.aspx?idFirmante=16299500&csv=UAAA9EMLYD3AQCPKRTKZ


  

9 
 

 

Es tracta de la realització d'una obra en el CEIP Alfonso Iniesta. 
Es procedeix per part dels assistents al Ple a votar la urgència de la inclusió 
 
Sotmés a votació, l'Ajuntament Ple, per unanimitat,  acorda aprovar la urgència 
per a incloure aquest assumpte en aquest punt de l' ordre del dia. 
 
PLA EDIFICANT. Actuació 7111 del centre CEIP ALFONSO INIESTA DE 
BANYERES DE MARIOLA (ALACANT)  
Assumpte: Aprovació Plenària Memòria Tècnica i sol·licitud d'autorització a la 
Conselleria d'Educació, Cultura i Esport per a la realització d'aquesta actuació, en el 
mateix centre escolar amb el saldo existent de 71.292,89 euros respecte a la 
quantitat concedida inicialment de 441.310,89 euros.  
ACTUACIONS DE MILLORA C.E.I.P ALFONSO INIESTA COBERTA PER A PISTA 
DE MINIBASKET PLA EDIFICANT C/ LLAVADORET, Núm. 1 BANYERES DE 
MARIOLA Rfa. Cadastral. 3887303YH0838N0000UD  
 
ANTECEDENTS:  
 
Mitjançant acord plenari l'Ajuntament de BANYERES DE MARIOLA va acordar 
sol·licitar la delegació de competències per a Ia realització de l'actuació 7111 del 
centre CEIP ALFONSO INIESTA, segons el que es disposa en l'article 7 del Decret 
llei 5/2017, de 20 d'octubre, del Consell, pel qual s'estableix el règim jurídic de 
cooperació entre la Generalitat i les administracions locals de la Comunitat 
Valenciana per a la construcció, l'ampliació, l'adequació, la reforma i l'equipament de 
centres públics docents de la Generalitat.  
 
En data 09/08/2018 la persona titular de la Conselleria d'Educació, Cultura i Esport 
va dictar resolució de delegació de competències en matèria d'infraestructures 
educatives a favor d'aquest ajuntament per a la realització de l'actuació sol·licitada. 
La resolució establia el finançament de l'actuació delegada per part de la Conselleria 
d'Educació, Cultura i Esport, per import de 441.310,89 euros.  
 
Actualment l'actuació delegada es troba totalment finalitzada, en haver-se executat i 
certificat íntegrament els contractes adjudicats per a dur a terme l'actuació. L'últim 
registre d'un certificat de pagament per a aquesta actuació es fa per part de 
l'Ajuntament amb data 21/11/2019. No obstant això, resta un saldo respecte a la 
quantitat concedida inicialment de 71.292,89 euros.  
 
L'article 9.4 del Decret llei 5/2017, de 30 d'octubre, del Consell, pel qual s'estableix el 
règim jurídic de cooperació entre la Generalitat i les administracions locals de la 
Comunitat Valenciana per a la construcció, l'ampliació, l'adequació, la reforma i 
l'equipament de centres públics docents de la Generalitat, en la redacció donada per 
la Llei 7/2021, de 29 de desembre, de la Generalitat, de mesures fiscals, de gestió 
administrativa i financera i d'organització de la Generalitat, estableix que: “el saldo 
existent respecte a la quantitat concedida inicialment pot destinar-se a finançar una 
altra actuació, sempre que es duga a terme en el mateix centre escolar i que 
aquesta actuació redunde en una major qualitat o funcionalitat d'aquest”; “Aquestes 
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actuacions, les ha d'autoritzar la Conselleria competent en matèria d'educació, una 
vegada comprovada la procedència de l'actuació”.  
 
A la vista de l'escrit remés a aquest Ajuntament pel Cap del Servei de Contractació 
d'Infraestructures Educatives amb número en el registre d'entrada d'aquest 
Ajuntament 5002 de data 15 de novembre de 2022 en el qual es comunica que es 
considera procedent donar per finalitzada la delegació de competències a la qual es 
refereix aquest document i es proposa anul·lar el crèdit existent en fase de disposició 
vinculat a aquesta donant un termini de 10 dies hàbils per a realitzar al·legacions 
que es consideren oportunes.  
 
S'ha procedit a redactar la memòria tècnica de Coberta per a pista de minibasket en 
el CEIP Alfonso Iniesta, redactada per l'Arquitecta Municipal María Amparo Gisbert 
Domenech, corresponent a la inversió proposada amb el saldo restant del 
finançament inicial concedit per al centre. L'import total dels treballs, ascendeix a 
76.006,47 €, IVA inclòs.  
 
Atés que l'import dels honoraris (4.713,58 €, IVA incl.), excedeix de la quantia del 
saldo restant respecte a la quantitat concedida inicialment (71.292,89 €, IVA incl.), 
l'import relatiu a les assistències tècniques, serà aportat íntegrament per 
l'Ajuntament de Banyeres de Mariola.  
 
El Ple de la Corporació, per unanimitat ACORDA:  
 
PRIMER: Aprovar la memòria tècnica descriptiva redactada a aquest efecte, per a 
realitzar una actuació en el *CEIP ALFONSO INIESTA. L'import total dels treballs, 
ascendeix a 76.006,47 €, IVA inclòs. Atés que l'import dels honoraris (4.713,58 €, 
IVA incl.), excedeix de la quantia del saldo restant respecte a la quantitat concedida 
inicialment (71.292,89 €, IVA incl.), l'import relatiu a les assistències tècniques, serà 
aportat íntegrament per l'Ajuntament de Banyeres de Mariola. 
 
SEGON: Sol·licitar autorització a la Conselleria d'Educació, Cultura i Esport per a la 
realització d'aquesta altra actuació, en el mateix centre escolar amb el saldo existent 
respecte a la quantitat concedida inicialment de 71.292,89 euros; ja que aquesta 
actuació redunda en una millor funcionalitat de la pista de minibasket exterior, que 
en cobrir-la permet el seu ús malgrat la climatologia adversa.  
 
TERCER: Sol·licitar al Servei de Contractació d'Infraestructures Educatives de la 
Conselleria d'educació, cultura i esport dins del termini de 10 dies hàbils concedit a 
aquest efecte i donada la sol·licitud per a executar l'actuació proposada, no done per 
finalitzada la delegació de competències i es mantinga el crèdit existent en fase de 
disposició vinculat a aquesta, per un import de 71.292,89 euros, corresponent al 
saldo restant respecte a la quantitat inicialment concedida.  
 
QUART: Facultar al Sr. Alcalde-President per a realitzar les gestions necessàries per 
al bon fi del present acord, a través dels mitjans electrònics previstos per a l'aplicació 
del Pla Edificant de la Generalitat Valenciana 
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Pren la paraula la portaveu del Grup Municipal Compromís, Sra. Ferre, exposant 
aquest punt. 
 
Pren la paraula el portaveu del Grup Municipal Socialista, Sr. Sempere, indicant que 
estan d'acord ja que realitzaran una actuació consensuada amb el centre educatiu. 
 
Sotmés a votació, l'Ajuntament Ple, per unanimitat,  acorda aprovar aquest punt 
de l'ordre del dia. 
 
5) Dació de compte de la relació de decrets des del  25 de setembre de 2022 
fins el 20 de novembre de 2022. 
 
Per secretaria s'adona dels decrets d'alcaldia dictats en el període comprés entre el 
25 de setembre de 2022 fins al 20 de novembre de 2022, tots dos inclusivament. 
 
La corporació queda assabentada. 
 
6) Precs i preguntes. 
 
El Sr. Alcalde pregunta als portaveus si volen plantejar algun prec o pregunta. 
 
El Sr. Sempere, portaveu del Grup Municipal Socialista, vol fer dues reflexions. 
 
1.El Grup Municipal Socialista, lamenta els comentaris satírics que s'han fet en 
xarxes socials i en alguns mitjans de comunicació, respecte a l'escultura de Jaume I. 
Volen donar suport al magnífic treball realitzat per l'escultor banyerí, Vicente Ferrero, 
qui reflecteix en l'escultura la nostra identitat com a poble. 
 
Intervé el Sr. Alcalde, expressant que en el passat Consell de Cultura que es va 
realitzar, totes les persones assistents van expressar el seu rebuig a aquesta 
campanya que s'ha fet entorn a l'escultura. 
Ahir mateix es va reunir amb l'escultor, Vicente Ferrero i li va traslladar el dictamen 
de recolçament del Consell Local de Cultura. 
L'escultor va agrair el suport rebut. 
 
2.En referència al Bo Consum sol·licita que se li done més facilitats als veïns que no 
poden o no saben accedir a l'administració electrònica, com ampliar l'horari en 
l'atenció personalitzada i que si es rebaixara el bo a la meitat arribaria al doble 
d'unitats familiars i seria una quantitat més assequible per a la majoria de veïns. 
 
El Sr. Alcalde indica que en aquest segon bo s'ha atés en tot l'horari en què està 
obert el registre. 
Respecte a la quantia, diu que la gestió del bo està sent complicada per al personal 
d'intervenció, a més es va pensar que en lloc de donar 50 euros per persona, donar 
200 euros per unitat familiar. 
Està paralitzant l'activitat de l'Ajuntament, és una bona ajuda per a comerços i 
beneficiaris però comporta molta faena. 
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Aclareix també que en aquesta segona línia d'ajudes, les unitats familiars que van 
obtindre bo en la fase anterior, no poden obtindre de nou el bo amb la finalitat que 
arribe a més unitats familiars. 
 
El Sr. Molina, portaveu del Grup Municipal Popular, respon que té diversos precs i 
preguntes: 
 
1.Per una entrevista seua en la TV, ens assabentem que el projecte de les aules 
d'infantil a la Font Bona, ara ascendiria a uns cinc milions d'Euros, quedant clar que 
d'això no ens ha informat en cap comissió, sinó que ens assabentem per l'entrevista 
en TV, Com és la situació actual i futura d'aquest projecte? 
 
El Sr. Alcalde respon que vol puntualitzar una cosa ja que està dient una cosa que 
no és certa. 
Ell el que va dir en l'entrevista és que la quantia en la qual estava projectada la 
construcció de l'aulari, havia canviat per l'augment dels materials, però que no 
sabien la quantia a la qual anava a ascendir, no va dir res de 5 milions. La valoració 
l'han de fer els tècnics. 
Intervé la regidora delegada d'educació, Sra. Ferre, indicant al Sr Molina, que el dia 
29 de setembre, a les 13.30 hores, es va realitzar la comissió informativa de la qual 
hi ha un àudio acta, on ella explica que passa amb el Pla Edificant II. 
Repren la seua intervenció el Sr. Alcalde, indicant que dues setmanes després, el 12 
d'octubre, en una publicació en xarxes socials del portaveu del Partit Popular, diu 
que desconeixen els tràmits a realitzar a partir d'ara. 
No entén per què diu això, si és que no tenen comunicació entre els regidors del seu 
grup perquè la regidora del Partit Popular estava en la comissió informativa igual que 
el regidor del Grup Socialista. Volen confondre a la ciudanía dient que no se'ls 
explica res. 
 
El Sr. Molina indica que fa aquestes preguntes perquè li agradaria que informaren la 
ciutadania de com està l'assumpte. 
 
Intervé la Sra. Ferre, regidora delegada d'educació explicant que després de traure 
l'obra a licitació va quedar deserta i en aqueix cas es pot oferir per la mateixa quantia 
a les empreses que puguen optar a ella. Són obres de més de tres milions d'euros i 
l'empresa ha de tindre una certificació. Els tècnics d'arquitectura es van posar en 
contacte amb diverses empreses però no els eixia a compte perquè els preus del Pla 
Edificant són d'abans de la pujada de preus. Ara el que s'està fent és la revisió de 
preus per a tornar a iniciar el procediment. 
 
Intervé el Sr. Molina per a proposar que es pospose l'obra del trinquet o traslladar-la 
a un altre lloc quan es puga fer. 
 
Intervé el Sr. Alcalde responent que si es fa qualsevol modificació del projecte inicial, 
s'ha de tornar a fer de nou tot el projecte. Per tant de totes maneres cal modificar el 
projecte. 
 

Secretaria Ple

Expediente 1102230ANIF: P0302100C

20221124 Acta valencià - SEFYCU 4125939

La comprobación de la autenticidad de este documento y otra información está disponible en https://banyeresdemariola.sedipualba.es/

Código Seguro de Verificación: UAAA 9EML YD3A QCPK RTKZAYUNTAMIENTO DE BANYERES DE MARIOLA

FIRMADO POR

El
 A

lca
ld

e 
de

 A
yu

nt
am

ie
nt

o 
de

 B
an

ye
re

s 
de

 M
ar

io
la

JO
SE

P 
SE

M
PE

RE
 C

AS
TE

LL
Ó

30
/0

1/
20

23

FIRMADO POR

El
 S

ec
re

ta
rio

 a
cc

ta
l.

M
IG

UE
L 

SA
NC

HI
S 

FR
AN

CÉ
S

30
/0

1/
20

23

Pág. 12 de 15

https://banyeresdemariola.sedipualba.es/firma/infocsv.aspx?csv=UAAA9EMLYD3AQCPKRTKZ
https://banyeresdemariola.sedipualba.es/firma/infofirmante.aspx?idFirmante=16294040&csv=UAAA9EMLYD3AQCPKRTKZ
https://banyeresdemariola.sedipualba.es/firma/infofirmante.aspx?idFirmante=16299500&csv=UAAA9EMLYD3AQCPKRTKZ


  

13 
 

 

Hi ha un problema amb l'accés a l'Av. de la Font Bona per la senda des de Avda,. 
Ramón y Cajal. S'ha solucionat? Com es troba aquest assumpte? 
 
Respon el Sr. Alcalde que després de consultar amb l'assessor jurídic l'única solució 
és que els usuaris d'aquesta, denuncien a la Guàrdia Civil que han sigut usuaris 
sempre. 
 
S'ha adjudicat el Pla de Mobilitat a una empresa. Ens pot explicar en què consistirà 
el mateix? 
 
Intervé el regidor delegat de seguretat i trànsit responent que aquest pla el que fa és 
un estudi de la circulació en la població, per a veure si escau modificar algun sentit o 
ampliar voreres per a facilitar el pas de la ciutadania. 
 
Existeixen problemes en el camí del sesteret i els propietaris estan molt descontents 
i encara que l'obra no siga de l'Ajuntament, si afecta veïns del nostre poble Com es 
troba aquesta qüestió i que ajuda tenen prevista prestar-los? 
 
El Sr. Alcalde respon que l'obra de la via verda del tren Xixarra, no l'està realitzant 
l'Ajuntament, la fa Conselleria i es tracta de fer una via ciclista i per als vianants. En 
la Direcció Territorial d'Alacant, tenen com a norma que en el sentit de la via, no pot 
haver-hi trànsit de vehicles llevat que passe per un tram ja urbanitzat com per 
exemple l'av. Del Tren, per la seguretat de ciclistes i vianants. 
De totes maneres la Direcció Territorial si que permet passar d'un costat a un altre 
de la via perquè es puga accedir a les cases de camp i terrenys. 
En alguns casos han millorat alguns camins paral·lels o perpendiculars a la via, 
asfaltant-los per a facilitar l'accés a les propietats per altres llocs. 
La majoria de cases i terrenys tenen altres accessos ja que antigament no podien 
accedir per la via del tren. 
Comenta que va haver-hi una reunió dels veïns amb la Direcció Territorial en la qual 
es va explicar les normes que seguien en tot el tram de la via. 
 
Llegim en facebook un comentari el diumenge 13 de Novembre i diu el següent: 
“Ni poder passar per a anar a casa a l'altura de Creacions Llopis, vergonyós”. I un 
comentari diu: “Jo he tingut embolic per a poder entrar a la meua casa, no hi ha dret” 
I això és tots els caps de setmana per la zona del Molí L’Ombria i Vostés no fan res. 
La gent protesta però a Vostés els és igual. Moleste's una mica Sr. Alcalde i done les 
ordres oportunes perquè s'arregle aquest problema Ens pot anticipar que mesures 
prendrà per a solucionar aquest assumpte? 
 
El Sr. Alcalde respon que si que fan coses, i li dona la paraula a la regidora delegada 
de l'àrea. 
 
La Sra. Ferre respon que li dona la raó en que no troben la solució adequada però 
això no és no fer res. 
Explica que durant les restriccions del Covid, van tancar el pàrquing i els van dir que 
el problema es produïa perquè estava tancat, a l'estiu es va restringir l'accés a 
l'altura de “Embalajes Albero” de manera que només pogueren accedir residents i 

Secretaria Ple

Expediente 1102230ANIF: P0302100C

20221124 Acta valencià - SEFYCU 4125939

La comprobación de la autenticidad de este documento y otra información está disponible en https://banyeresdemariola.sedipualba.es/

Código Seguro de Verificación: UAAA 9EML YD3A QCPK RTKZAYUNTAMIENTO DE BANYERES DE MARIOLA

FIRMADO POR

El
 A

lca
ld

e 
de

 A
yu

nt
am

ie
nt

o 
de

 B
an

ye
re

s 
de

 M
ar

io
la

JO
SE

P 
SE

M
PE

RE
 C

AS
TE

LL
Ó

30
/0

1/
20

23

FIRMADO POR

El
 S

ec
re

ta
rio

 a
cc

ta
l.

M
IG

UE
L 

SA
NC

HI
S 

FR
AN

CÉ
S

30
/0

1/
20

23

Pág. 13 de 15

https://banyeresdemariola.sedipualba.es/firma/infocsv.aspx?csv=UAAA9EMLYD3AQCPKRTKZ
https://banyeresdemariola.sedipualba.es/firma/infofirmante.aspx?idFirmante=16294040&csv=UAAA9EMLYD3AQCPKRTKZ
https://banyeresdemariola.sedipualba.es/firma/infofirmante.aspx?idFirmante=16299500&csv=UAAA9EMLYD3AQCPKRTKZ


  

14 
 

 

personal acampat, llavors es va queixar la ciutadania de Banyeres perquè no podien 
accedir còmodament. 
En referència al fet que la policia no dona voltes, tenen parts de fa quinze dies on 
s'indica que cap cotxe envaeix la porta de cap propietat, això no vol dir que en algun 
moment algun cotxe envaïsca algun accés i el que han de fer els veïns en aqueix 
cas és telefonar a la policia. 
També han intentat comprar algun terreny per a fer aparcament però els propietaris 
demanen uns preus desorbitats i el que no pot fer l'ajuntament és especular, els 
terrenys que s'hagen de comprar es compraran a preus dins de la legalitat d'un 
marge que puga avalar un tècnic. 
Ara han aconseguit un com va informar en la comissió informativa de juny i setembre 
i falta habilitar-ho però amb aqueix aparcament no s'acabaran els problemes. 
També indica que van posar cintes i tanques perquè no aparcaren però els veïns no 
volien tindre tots els dies les cintes allí. 
Insta el Sr. Molina que li diga una solució. 
 
El Sr. Molina indica que ell no és qui diu que no fan res, ha llegit un comentari 
publicat en facebook. Diu que una solució podria ser urbanitzar amb voreres la zona 
delimitant la zona de vianants i d'accés als habitatges. 
 
El Sr. Alcalde respon que caldria veure a qui correspon urbanitzar i si caldria fer 
cessions per part dels propietaris. 
 
El Sr. Molina diu a la Sr. Ferre que li agradaria que ella baixara més per allí, 
responent la Sra. Ferre que ell no sap quan baixa i que igual és que ella no va porta 
per porta preguntant als veïns i pregunta als treballadors. 
 
En el facebook del dia 22 de Novembre, apareix una foto de les faldes del Sant Crist 
que s'estan esbrossant i que diu el següent: 
“La necessitat de talar els arbres ??? No crec que a ningú el molesten ……..” 
Altres comentaris: 
“Amb lo bé que estava aqueix lloc. Ara fa pena, com la resta del poble …..” 
“Menys estàtues i palmeros i més arbres és el que fa falta” 
“Ara ve el fred i els fa falta llenya jejeje …” 
“Estan trencant-ho tot” 
“Vergonyós” 
I d'acord amb el que ens informen, Ens pot dir Sr. Alcalde si la llenya d'allí i d'altres 
llocs, es tritura, es crema, se li dona a qui la necessita o es ven? 
 
El Sr. Alcalde respon al Sr. Molina que li estranya que una persona com ell que és 
caçador i sap la importància que tenen els animals i el medi ambient no haja caigut 
en el detall que no es pot deixar que en la serra vaja tot al seu aire. 
D'altra banda la zona de la qual parla es tracta d'una zona de bancals d'oliveres i 
ametlers però com s'ha deixat créixer tants matolls cal fer una neteja perquè tornen 
al seu estat. En un futur es pretén que aqueixa zona es recupere i puga haver-hi 
també una zona de passeig que vaja per tota la falda del Sant Crist. 
Explica també que la neteja es fa per seguretat perquè si hi ha un incendi aquesta 
zona està molt pròxima als habitatges. 
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Respecte a què es fa amb la llenya, respon que la més fina es tritura amb una 
màquina que s'ha comprat i l'altra es talla i deixa en algun punt amb accés i la gent 
passa i la recull. L'Ajuntament només guarda per a alguna foguera que es fa en 
algun carrer amb motiu d'alguna festa però la resta es deixa perquè la reculla qui 
vulga. 
 
Per a finalitzar la regidora delegada de residus, Sra. Revert respon a una pregunta 
de l'anterior ple sobre el cost de tancament de les àrees d'emergència, indicant que 
de moment s'han adjudicat dues i l'altra està pendent d'uns informes de Conselleria, 
ascendint la quantitat dels dos adjudicats a 17.985,44 euros. 
 
El Sr. Alcalde comunica que la persona que farà el pregó de festes 2023 serà l'actriu 
banyerina, Ana Berenguer Albero. 
 
I no havent-hi més assumptes de què tractar, pel Sr . Alcalde-President es tanca 
la sessió, sent les 21:09 hores, de tot la qual cos a jo, el Secretari, en done fe. 
 
 

L'ALCALDE       EL SECRETARI 
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